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eli. La bella iniciativa aportada en el 111 Congrès de 
Metges de Llengua Catalana, de Tarragona, per alguns 
inoblidables companys, va trovar un camp ben adobat 
per a son desenroiilament.

La nostra associació esdevingué gran, la seva ac- 
tuació comença a pesar en diferents indrets; alguns 
companys, comarques enteres, havien saborejat ja el 
fruit de les primeres victòries, llavors fou, precisa- 
ment, quan començaren a sorgir les dificultáis i els 
enemics.

En aquests moments, no obstant la aparent vitalitat 
i fortitut del nostre Sindical, es va correr greu perill, 
degut a que els iniciadors de la nostra gran obra, idea- 
listes excelents, no se havien preocupat, no havien tin- 
gut temps de preocupar-s’en del fet real, que tota idea- 
litat, àdhuc la més noble i seductora, per a arribar a 
son terme, no pot prescindir, de portar aparellada a la 
seva actuació i desenroiilament. una potenta organitza- 
ció econòmica.

Amarats de ideal, esperonats per l’èxit del primer 
impuls, sens deixar escalonadament les bases de apo- 
iament de la seva actuació, les bases fonamentals de la 
nostra vitalitat.

En aquesta situació, tingué Hoc la darrera Assem
blea de delegáis. El meu distingit antecesor, l’actiu i 
volgut company Dr. Mestre Puig, en la seva Memòria, 
de l’any passai, amb paraules justes i élégants con- 
ceptes ens donava compte de la trajectoria seguida pel 
nostre Sindicat durant la primera etapa constitutiva, 
vos exposava, ço que eren els ideals de l’anlerior Jun
ta i ço que les circumstàncies havien permés fer.

I, companys, haig de significar-vos que Tany que 
porto d’actuació dintre la Junta del Sindicat, he hagut 
de palpar a dotzenes de vegades la gran realiial de la 
afirmado del nostre company Mestre.

Es précis que ens corretgim d'aquest defecte co llec
tai, si volem fer obra verdaderament constructiva, si 
volem tenir veu i vol en les deliberacions collectivistes 
socials que amb tanla freqiiència avui se entaulen i que 
que se entaularan més cada dia, de aqui en avant.

Hem de presentar-nos units en front de les lluites 
socials i hem de procurar que el nostre vot, la nostra 
opinió, sempre pesi mès que la de cap altre estament o 
classe social. La missió que la Società! té confiada ais 
metges ben bé aixi ho exigeix.

Si no sabem unir-nos, si persistim en nostre clàsic 
esprit individualista, en els moments de Uuita i en tota 
ocasió, apareixerem molt més petits, serem menys res
pectáis que Testament social més modest que sàpiga 
unirse i organitzar-se.

Escoltat el resum aludit de nostre ex-secretari, ereu 
vosaltres delegáis de les diferentes comarques catala
nes els que mediant proposicions i mocions, assenya- 
laveu les rutes que havia de seguir el nostre Sindicat. 
Es pot afirmar que la indecisió o desorientació propia 
de tots els començaments d’una actuació, fou esvaida 
compietament en la darrera Assemblea de Delegats. El 
Sindicat sorti d’aquesta Assemblea poderosament en-

robustit inorai i materialment com succeeix sempre que 
hi ha una verdadera compenetració entre els directors 
i la massa, entre els elec!ors  i els elegits.

Aixi enrobustida per la vostra confianga i per les 
vostres indicacions, la Junta Directiva del Sindicat, 
durant el passai any, s'ha esforgat constantment en 
complir les comandes que taxativament se li havien fet 
i ha procurat, en tot allò que estava confìat en sa prò* 
pia iniciativa, que les seves desicions, que els seus 
acords estiguessin desposeits de tot partidisme i que 
fossin inspirats dintre del recte sentii de justicia i de 
màxim benefici per la classe.

Preòcupació Constant de Tactual Junta Directiva ha 
sigut la reorganització ferma del nostre Sindicat, s'ha 
repassat fins Tùltim cantell del nostre edifici social, 
assegurant-lo des dels seus fonaments, per que 
les pàrets d'aquest nostre edifìci, gaudeixen de tota la 
fortalesa necessària per a rebre les embestides dels 
temporals més greus que puguin presentar-se. I penseu 
companys, que de temporals i ventades contra nostre 
edifìci se n'hi desencadenaran tanles més quanta major 
sigui nostra actuació en benefìci de la classe.

Preòcupació Constant també d’aquesta Junta ha si
gut el cumplimenlar totes aquelles comandes vostres a 
què abans m’he referit. De com hem cumplit aquesta 
tasca, n’es demostració gràfica la relació de fets que 
ara vaig a posar a la vostra consideració i que consti- 
lueix el principal objecle d’aquesta Memòria.

Una de les coses de més importància que es varen 
aprovar en la darrera Assemblea, fou, la queslió dels 
recursos extraordinàris, sintetitzada en les conclusioni 
de la ponència del Dr. Pia Armengol i amb la quinta 
conclusió que va afegir-s'hi, a proposta del Dr. Giro- 
na, referent al servei de conducció de malalts.

Conforme amb aquesles bases, s ’han esludial con- 
cerls econòmics amb les cases produclores d'especi- 
fìcs, i ja ho tenim en marxa, si bé encara amb molts 
pocs rendimens, però de bon segur que no tardarà pas 
gaire en reportar-ne d'importantfssims: En el B utlletì, 
haureu vist el donatiu mensual de la casa Wasser
mann, i allres estan tramitant-se, falla no més una mica 
de pressió de tots plegats per a que es decideixin a 
contribuir a la nostra obra, cases importantfssimes.

A to t c o r r e d o r  d 'e s p e c ìf ìc s  q u e  v is i ti  e ls  vostres 
d e s p a tx o s ,  p re g u n te u - li  p r im e r , a b a n s  d e  d o n a r- li  au- 
d iè n c ia ,  s i  e s tà  s u s c r i t  a l s  d o n a t iu s  p e r  a  la  Mutual, o 
b é  s i  s ’a n u n c ia  a l B u tll etì d e l  S in d ic a t . S i  a ix ò  feu, 
l in g u e u  la  s e g u r i la t  a b s o lu ta  q u e  d in tr e  d e  p o c  temps 
e ls  n o s t r e s  i n g r e s s o s  e x t r a o r d in à r i s  c re ix e ra n  fan ex- 
t r a o r d in à r ia m e n t  q u e  v o s  e s ta lv ia r a n  d e  p a g a r  to tes les 
q u o te s ,  a l m e n y s ,  le s  d e ls  d o s  p r im e r s  g r u p s  de Mu
tual.

Respecte de la conclusió del Dr. Girona, referent 
al servei del trasllat de malalts, una ponència formada 
per Tesmentat senyor i el Dr. Moli, varen estudiar 
l’assumpte i per fi es deixà en suspens per entendre que 
aquest servei, en mans nostres, era molt probable que 
ens reportés resultats negatius.


